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Redzējums par memoranda īstenošanas attīstību

Vēlos panākt šādas izmaiņas:

● ieviest praksi, ka attiecīgu nozaru NVO tiek vienmēr aicinātas kā padomdevēji 
un atzinumu sniedzēji visās pašvaldības komitejās, komisijās, darba grupās 
un konsultatīvajās padomēs – arī Budžeta komisijā;

● paredzēt NVO iespēju saņemt atlīdzību par darbu pašvaldības komitejās, 
komisijās, darba grupās un konsultatīvajās padomēs un atzinumu sniegšanu;

● nodrošināt, ka NVO ir savlaicīgi iesaistītas pašvaldības budžeta pieņemšanas 
procesā;

● ieviest memorandu parakstījušo organizāciju ikgadējo anketēšanu, lai 
noskaidrotu, cik kvalitatīva ir NVO iesaiste dažādās pašvaldības institūcijās, 
un saņemtu priekšlikumus iesaistes uzlabošanai.



Motivācija darbam padomē un savas jomas pārstāvniecībai

● Šobrīd NVO iesaiste lēmumu pieņemšanā gan lēmējvarā, gan izpildvarā bieži ir 
nepietiekama. Joprojām daudzas pašvaldības komitejas, komisijas, darba grupas un 
konsultatīvās padomes neaicina uz sēdēm attiecīgu nozaru NVO, kaut arī pēdējo 2 gadu 
laikā situācija ir uzlabojusies.

● Satiksmes un pilsētvides jomā bieži netiek ņemtas vērā gājēju, velobraucēju, citu 
mikromobilitātes rīku lietotāju, sabiedriskā transporta lietotāju, cilvēku ar invaliditāti un 
vietējo iedzīvotāju intereses, bet līdzekļi bieži tiek ieguldīti dārgos projektos, no kuriem ir 
maz ieguvumu.

● Man ir liela pieredze NVO darbā: kopš 2012. gada aktīvi darbojos Latvijas Riteņbraucēju 
apvienībā, bet 2017. gadā kopā ar domubiedriem nodibināju Apvienību “Pilsēta cilvēkiem”, 
kurā kopš dibināšanas esmu valdē un aktīvi darbojos. Esmu gatavojis likumdošanas un 
citas iniciatīvas, sniedzis atzinumus par normatīvo aktu un satiksmes organizācijas 
projektiem, pārstāvējis biedrību ļoti daudzās dažādu institūciju sēdēs gan Rīgas, gan valsts 
līmenī u.c.


